
  

Sankt Jørgens Sogns Menighedsråd 
 

Dagsorden til menighedsrådsmøde torsdag den 21. september 2023 kl. 19 til kl. 21.30. 
 
 

Afbud: Leo 
Suppleant:  
 

 Referat 

  

1. Godkendelse af dagsorden og valg af referent Dagsorden godkendt. Mogens blev referent. 
Kjeld gjorde opmærksom på, at indkaldelse til 
menighedsrådsmøde også skal ligge på vores 
hjemmeside. Det blev taget til efterretning. 

2. Status for motetkor – kirkesanger – organists 
budget v. Alexander og Leo 

Alexander fortalte status på og tanker om kor og 
kirkesanger, der kan træde ind ved andre 
kirkelige handlinger. Koret er nu 2/5 stillinger. 
Ændringen har givet plads til indøvning af mere 
end alene salmer for koret. Der arbejdes med 
teknik og klang på et nyt niveau. Alexander 
omtalte detaljer i budget 2023 og 2024, der først 
kan tages stilling til når kasseren er til stede på 
næste menighedsrådsmøde. På Berits forslag 
ønskede menighedsrådet at Alexander og Leo 
inden for budgettet undersøger mulighederne for 
at rykke rundt på budgettet inden for de allerede 
vedtagne rammer.  

3. Julegudstjeneste med julemiddag for 
pårørende og deres demensramte. Budget max 
10.000 kr. til beslutning v. Lillian 

Der er sat en dato 12.12.2023. Det er en del af 
budgettet. Det blev vedtaget. 

4. Endelig fastsættelse af dato for visionsdag og 
nedsættelse af udvalg 

Der var enighed om at vælge lørdag den 3. 
februar 2024 kl. 10-17. Laura og Jette har meldt 
sig. 

5. Grøn kirke – vil vi det? Eventuelt nedsættelse 
af udvalg til at undersøge konsekvenser 

Gratis temadag 15.11.2023 i Roskilde om grøn 
kirke. Laura foreslog at kirketjenere, samt øvrige 
ansatte og menighedsrådsmedlemmer efter 
ønske og med dækning af kørselsudgifter skulle 
deltage. Mogens blev tovholder for tilmelding. 
 

6. Næstved Musikskole har udtrykt ønske om at 
afholde nytårskoncert (i år kyndelmissekoncert) 
søndag den 4. februar 2024 kl. 16-17.30 med 
opstilling og forprøve fra kl. 13, samt oprydning 
til ca. 18.30. Menighedsrådets holdning hertil 
udbedes. 

Der var et generelt ønske om at også folk udefra 
oplevede potentialet i Sankt Jørgens Kirke, så 
menighedsrådet bakkede op om afholdelse af 
musikskolekoncerten. 

7. KUBA 15. og 16. juni 2024 – vil Sankt Jørgens 
Kirke deltage igen næste år? 

Vore ønsker og KUBAs ønsker drøftedes. Lillian 
anførte, at kirketjenernes holdning er vigtig for 
beslutningen. Kjeld meldte sig som tovholder. 
Den endelige udformning af udstilling blev ikke 
besluttet. 



  

8. Menighedsrådspostkassen 
- hvem skal have licens? 

Der er fremadrettet en licensordning. Præsterne 
og Lis og kordegn + 1 ekstra 
menighedsrådsmedlem er med. Ifølge provsten, 
Anna Kluge, så har menighedsrådmedlemmer et 
ansvar, der gør at alle bør have adgang. 
Betalingen er fremadrettet 100 kr. pr. ekstra 
licens. Der er bred enighed om at alle, der ønsker 
adgang, også fremadrettet skal have det. 

9. Nyt fra formanden Mogens er valgt som medarbejderrepræsentant 
af medarbejdergruppen. Asbjørn stiller op som 
kontaktperson. Lis vil i givet fald være back up. 
Lis anbefalede menighedsrådsbladet og omtalte 
kursus ”Kristendom for alle sanser” på Emmaus 
højskolen i Haslev. Andre interesserede må gerne 
melde sig. Ved ferie og sygdom skal de ansatte 
søge/meddele det til kontaktpersonen på 
mail/sms. I særlige tilfælde kan der være et 
vikarspørgsmål. Sogneturen 3.-5. oktober 
indeholder et arrangement om Jens Rosendal. 

10. Nyt fra præsterne Lillian informerede om, at konfirmander og 
forældre har alle været til opstartsgudstjeneste. 
Der har været møde med præster og organist om 
årshjul. Der er et ønske om en soulkoncert 8. juni 
2024 på græsplænen, hvor de frivillige også 
deltager. Der er provstipræstetur til Israel 1 uges 
tid umiddelbart inden. Laura foreslog 
høstgudstjeneste med frokost og arrangement. 
Der var en diskussion om blandt andet ændrede 
forudsætninger for høstgudstjeneste i forhold til 
tidligere. Her kunne også være en opgave for den 
fremtidige kirkemedarbejder. Der var et generelt 
ønske om evaluering af gudstjenestetider på 
næste møde. Laura omtalte kursusdag i Roskilde 
28.10.2023, hvor en John Bell (keltisk tradition) 
ville holde oplæg om en anderledes 
gudstjenesteform. Laura har deltaget i 
budgetsamråd for provstiet, hvor det blev 
besluttet at ansætte en bygningsrådgiver i 
provstiet til hjælp for kirkerne. Stiftet har omtalt 
muligheden for konsulentbistand. Laura vil i 
overgangsperiode være kontakt i forhold til de 
frivillige ind til ny kirkemedarbejder er ansat. 

11. Nyt fra kirkeværge       Steen orienterede om at det ikke var lykkedes at 
få kontakt til ønsket murer, så han prøver en 
anden. Det trådløse netværk er under 
udskiftning. Arbejdet vil blive færdiggjort i 
morgen fredag, hvor der ikke foregår andet i 
huset. 

12. Nyt fra kasserer Intet nyt. 

13. Nyt fra medarbejderrepræsentant  Mogens er blevet valgt af medarbejdergruppen 



  

14. Lillians 25 års jubilæum 
- hvad med hjælp fra de frivillige? 

Rytmisk gudstjeneste med et glas afløses af 
arrangement i Sognegården. Lis omtalte praksis 
for officiel gave fra kirken. 

15 Eventuelt  

  

 
 
 


